
Interpellation om upphandlingar av skyddat boende

Roks och Unizon har under en lång tid larmat om att kvinnojourerna konkurreras ut när 
skyddade boenden behandlas som vilken verksamhet som helst på en öppen marknad. Den 
senaste tiden har flera Stockholmskommuner låtit privata företag konkurrera med ideella 
kvinnojourer. Resultatet är en undanträngningseffekt av kvinnojourer med lång erfarenhet och 
kompetens av att möta våldsutsatta kvinnor och erbjuda skyddat boende.

Nu hotas dessa genom att man istället låter privata företag gå in och konkurrera om 
upphandling. Tyvärr befinner vi oss nu i en situation där man profiterar på mäns våld mot 
kvinnor. I Nacka kommun har personer åtalade för misshandel tillåtits driva skyddat boende, 
enligt en granskning genomförd av tidningen ETC. Något som bör ses som helt oacceptabelt. 

Skyddat boende, där våldsutsatta kvinnor placeras av socialtjänsten för att inte bli hittade av 
våldsutövare, är något som ideellt drivna kvinnojourer har lång och viktig erfarenhet av. 
Kvinnojoursrörelsen är en kunskapsrörelse som under decennier arbetat för kvinnors säkerhet 
och frihet från våld. Att nu allt fler kommuner väljer att upphandla skyddat boende slår undan 
fötterna för kvinnojourerna. Att välja att upphandla skyddat boende är ett politiskt beslut och 
således en högst angelägen fråga Stockholms styre.  

Feministiskt initiativ har sedan tidigare frågat socialborgarrådet om styrets inställning till 
upphandling av skyddat boende. Vi har inte fått ett tydligt svar. 

Mot bakgrund av detta vill jag fråga socialborgarrådet Jan Jönsson följande:

1. Kan socialborgarrådet garantera att Stockholms stad inte kommer att upphandla 
skyddat boende? 

2. Vad är borgarrådets inställning till att kommuner upphandlar skyddat boende?
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